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protokoll PROTOKOLL 1 (10) 

 Sammanträdesdag 
 2018-01-18 
 

 
Tid och plats 
18.00–19.11 Fullmäktigehuset 
 
Omfattning 
§ 1–14  
 
Per-Olof  Höög (S), Ulrik Nilsson (M), Leila Pekkala (S), Anna Svalander (L), Morgan 
Hjalmarsson (L), Annette Carlson (M), Ulf  Sjösten (M), Patric Silfverklinga (SD), Tom 
Andersson (MP), Ulf  Olsson (S), Malin Carlsson (S), Kjell Classon (S), Ida Legnemark 
(V), Lennart Andreasson (V), Hans Gustavsson (KD), Maj-Britt Eckerström (C), 
Patric Cerny (L), Björn Bergqvist (M), Annette Nordström (M), Marie Fridén (M), Leif  
Häggblom (SD), Kjell Hjalmarsson (MP), Lars-Åke Johansson (S), Yvonne Persson 
(S), Raija Leppänen (S), Fredrich Legnemark (V), Tommy Josefsson (V), Falco 
Güldenpfennig (KD), Kerstin Hermansson (C), Hamid Fard (L), Anna Christensen 
(M), Birgitta Bergman (M), Pirita Isegran (M), Mosa Roshanghias (MP), Anja 
Liikaluoma (S), Leif  Johansson (S), Ninni Dyberg (S), Anne Rapinoja (V), Sofia 
Andersson (V), Ingela Hallgren (KD), Lotta Preijde (L), Nils-Åke Björklund (M), Pertti 
Merstrand (SD), Crister Spets (SD), Micael Svensson (S), Gun-Britt Persson (S), Rose-
Marie Liljenby Andersson (S), Kent Hedberg (S), David Hårsmar (C), Lars-Gunnar 
Comén (M), Björn Qvarnström (SD), Hanna Werner (MP), Sara Andersson (S), Per 
Carlsson (S), Anethe Tolfsson (S), Sofia Bohlin (S), Oliver Öberg (M), Dennis 
Jernkrook (M) Mikael Wickberg (M), Thor Öhrn (SD), Robert Sandberg (S), Mohamed 
Kossir (S), Mohamed Ben Maaouia (S), Johan Dahlberg (S) och Emina Beganovic (S). 
 
I de frånvarandes ställe tjänstgjorde: 
 
För Sten Lundgren (SD) - Patrik Hållpås (SD) 
För Alexander Andersson (C) - Mattias Danielsson (C) 
För Alexis Mouschopanis (M) - Amanda Wiktorsson (M) 
För Anna Kjellberg (MP) - Christina Ramsälv Waldenström (MP)  
För Ismail Bublic (M) - Paul Andre Safko (M) 
För Urban Svenkvist (M) - Wiwi Roswall (M) 
 
För Tony Strandgård (-) saknas ersättare. 
För Andreas Bäckman (SD) saknas ersättare. 
 
Närvarande ersättare 
Lotta Löfgren Hjelm (M), Jonas Garmarp (M), Per Månsson (M), Marie Jöreteg (M),  
Monica Johansson (C), Anne-Marie Ekström (L), Andreas Cerny (L), Bengt 
Wahlgren (KD), Karl-Gustav Drotz (KD),  Eva Axell (S), Eva Andersson (S), 
Murharrem Binaku (S),  Bengt Bohlin (S), Therése Björklund (S), Andreas Ekström 
(S), Leif  Grahn (S), Marie Sandberg (S), Sören Björklund (S), Abdullahi Warsame (S), 
Pari Mahinpour (V), Jasem Hardan (V), Dennis Söderberg (MP) och Anna-Karin 
Gunnarsson (MP). 
 
Övriga närvarande 
Saier Yousef   valledare 
Göran Björklund  sekreterare 
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§ 1   
Val av justerande ledamöter 
Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utses Leila Pekkala (S) och Lars-
Gunnar Comén (M) med Raija Leppänen (S) som ersättare. 
 
 
Ordföranden tillkännager att justeringen äger rum i Kommunstyrelsens lilla 
sessionssal i stadshuset, Borås, torsdagen den 25 januari 2018  kl 15.00. 

 
 
§ 2 
Anmälningsärenden 
Förteckning över till Kommunfullmäktige inkomna ärenden som av kommunchefen 
remitterats till Kommunstyrelsen: 
 
2018-01-17 Motion av Morgan Hjalmarsson (L): Borås skall satsa på eldrivna 

fordon. 
 Dnr 2018-00083 1.1.1.1 
 
2018-01-17 Motion av Ida Legnemark (V): Arbetsterapeuter i skolan. 
 Dnr 2018-00084 1.1.1.1 
 
2018-01-17 Motion av Ida Legnemark (V): Säg nej till cirkus med vilda djur. 
 Dnr 2018-00085 1.1.1.1 
 
2018-01-17 Motion av Ida Legnemark (V): Från funktionshinder till funktionsrätt. 

Dnr 2018-00086 1.1.1.1 
 
2018-01-17 Motion av Annette Carlson (M), Kerstin Hermansson (C), Morgan 

Hjalmarsson (L) och Falco Güldenpfennig (KD): Ökad valfrihet och 
mindre byråkratiskt biståndsbedömning för äldre. 

 Dnr 2018-00089 1.1.1.1 
 
2018-01-17 Motion av Dennis Jernkrook (M) och Birgitta Bergman (M) angående 

automatiserad behandling av ansökningar om ekonomiskt bistånd. 
 Dnr 2018-00090 1.1.1.1 
 
 
§ 3 
Inkomna interpellationer och enkla frågor 
Till dagens sammanträde har fyra enkla frågor inkommit som fogas som bilagor till 
protokollet. 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
De enkla frågorna får ställas. 
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 Sammanträdesdag 
 2018-01-18 
 

 
§ 4 Dnr 2018-00040 1.1.1.3 
 Dnr 2018-00041 1.1.1.2 
Avsägelse av förtroendeuppdrag, entlediganden och fyllnadsval 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018,  separat bilaga)  
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Anna Kjellberg (MP), Hestra Ringväg 20 F, 504 70 Borås  entledigas från sitt uppdrag som 
ledamot i Kommunfullmäktige.  
 
Nuvarande ersättare Magnus Persson (S), Björkhult 16, 515 93 Seglora väljs till ledamot  i 
Miljö- och konsumentnämnden t.o.m. den 31 december 2018.  
 
Burair Mahmood (S), Östermalmsgatan 8 G, 504 55 Borås väljs till ersättare i Miljö- och 
konsumentnämnden t.o.m. den 31 december 2018.  
 
Kim Lindberg (V), Marklandsgatan 75, 507 45 Borås entledigas från sitt uppdrag som ersättare 
i Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden.  
 
Jovan Vuckovic (SD), Söderhöjdsgatan 6, 504 50 Borås entledigas från sitt uppdrag som ersättare 
i Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden.  
 
Anders Alftberg (SD), Källbogatan 1, 506 46 Borås väljs till ersättare  i Gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden t.o.m. den 31 december 2018.  
 
Ann-Charlotte Blomqvist (SD), Furubergsgatan 18, 504 41 Borås entledigas från sitt uppdrag 
som ledamot i Lokalförsörjningsnämnden.  
 
Olle Engström (SD), Lorensbergsgatan 4, 504 30 Borås väljs till ledamot i 
Lokalförsörjningsnämnden t.o.m. den 31 december 2018.  
 
Anders Alftberg (SD), Källbogatan 1, 506 46 Borås entledigas från sitt uppdrag som ersättare i 
Arbetslivsnämnden.  
 
Maria Lindgren (SD), Sparrfeltsgatan 186, 504 44 Borås väljs till ersättare i Arbetslivsnämnden 
t.o.m. den 31 december 2018.  
 
Nermin Halinovic (S), Tunnlandsgatan 11, 507 44 Borås entledigas från sitt uppdrag som 
ersättare i Valnämnden.  
 
Ninni Dyberg (S), Alingsåsvägen 78, 504 67 Borås väljs till ersättare i Valnämnden t.o.m. den 
31 december 2018. 
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§ 5    Dnr 2018-00088 1.1.1.1 
Svar på enkel fråga av Anna Svalander (L) till Malin Carlsson (S) om 
Grundskolenämndens budget 2018  
Kommunalrådet Malin Carlsson (S) avger svar på rubricerad enkel fråga. 
 
 
§ 6   Dnr 2018-00044 1.1.1.1 
Svar på enkel fråga av Anna Svalander (L) till Per Carlsson (S) om  
Grundskolenämndens budget 2018  
Grundskolenämndens ordförande Per Carlsson (S) avger svar på rubricerad enkel 
fråga. 
 
 
§ 7   Dnr 2018-00044 1.1.1.1 
Svar på enkel fråga av Mikael Wickberg (M) till Rose-Marie Liljenby 
Andersson (S) om stadens gatubelysning  
Tekniska nämndens ordförande Rose-Marie Liljenby Andersson (S) avger svar på 
rubricerad enkel fråga. 
 
 
§ 8    Dnr 2018-00044 1.1.1.1 
Svar på enkel fråga av Marie Fridén (M) till Mattias Duell (S) om 
behovet av förskoleplatser på Norrby 
Lokalförsörjningsnämndens ordförande Mattias Duell (S) avger svar på rubricerad 
enkel fråga. 
 
 
§ 9 Dnr 2017-00650 252 
Förvärv av fastigheten Horngäddan 9 på Brodal 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 1, sid 1) 
 
Specialfastigheter Sverige AB erhöll den 15 maj 2017 markanvisning för byggnation 
av rättscentrum för samlad polisiär verksamhet innehållande Polismyndighet, 
Kriminalvård, Domstolsväsende och Åklagarmyndighet, inom fastigheten 
Horngäddan 8 på Brodal. För att tillmötesgå Specialfastigheters behov måste 
gällande detaljplan ändras samt att fastigheten Horngäddan 9 måste köpas in. 
Fastigheten Horngäddan 9 (Tårpilsgatan 7) står idag tom och verksamheten har 
flyttat till andra lokaler. Efter värdering av fastigheten har ett köpeavtal upprättats där 
Borås Stad förvärvar fastigheten för 14 700 000 kr av AB Bostäder i Borås. Med 
anledning av att fastigheten hyrts ut till Borås Stad för vårdboende och att det 
framgår av hyresavtalet att Borås Stad skall svara för kostnaden av underhåll har 
byggnaden värderats utifrån att den har ett för fastighetstypen normalt skick. 
Byggnaden på fastigheten kommer att rivas av kommunen genom en upphandlad 
entreprenad. Kostnaden för detta är ännu inte bedömt. Tillträde och betalning sker 
2017-12-31.            
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 Sammanträdesdag 
 2018-01-18 
 

 
Kommunstyrelsens beslut 2017-11-20, § 535 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige beslut: 
 
Kommunen köper fastigheten Horngäddan 9 för 14 700 000 kr samt att kostnaden 
för rivning av byggnaden får belasta markförvärvskontot   
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 

 Kommunen köper fastigheten Horngäddan 9 för 14 700 000 kronor samt att kostnaden för 
rivning av byggnaden får belasta markförvärvskontot. 
 
 
§ 10      Dnr 2017-00775 102 
Ombud för Borås Stad på bolagsstämma för Borås Stadshus AB 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 2, sid 11) 
 
Kommunstyrelsens beslut 2017-12-18, § 592 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Kommunfullmäktiges ordförande Per-Olof  Höög (S), eller den kommunfullmäktige-
ledamot han utser, väljs till Borås Stads ombud på bolagsstämma för verksamhetsåret 
2018 för Borås Stadshus AB.  
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Kommunfullmäktiges ordförande Per-Olof  Höög (S), eller den kommunfullmäktigeledamot han 
utser, väljs till Borås Stads ombud på bolagsstämma för verksamhetsåret 2018 för Borås Stadshus 
AB.  
 
 
§ 11     Dnr 2012-00323 251 
Utbyggnad av Västra Viared industriområde, medel för fortsatta 
exploateringsarbeten  
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 3, sid 12) 
 
Iordningställandet av ny  verksamhetsmark inom Västra Viared har pågått sedan år 
2012. Första tomten såldes år 2013 och därefter har ytterligare tomter färdigställts 
och sålts. Arbetena planeras vara klara år 2023.  
Tidigare godkända medel om 316,7 miljoner kronor för Västra Viareds utbyggnad 
beslutades av Kommunfullmäktige 2012-05-10, 2013-10-24 och 2014-04-24. 
Ytterligare 78 miljoner behövs nu för områdets färdigställande. Orsaken till detta är 
tillkommande arealer och volymer som ska iordningställas, urgrävning, terrassering 
samt säkerställande av dagvatten till mosse, forcering av markberedningen, diken, 
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kulvertar samt iordningställande av naturmark, planteringar och gångstråk. Av dessa 
arbeten utgör forceringarna en stor del av utgifterna, men som motiverats av behovet 
att snabbare få fram säljbara tomter. Kommunstyrelsen har vid beslut 2015-06-15, 
2016-04-04 godkänt forceringarna. 
 
De planerade anläggningsarbeten inklusive viss omprojektering, till följd av plan-
ändring, innebär att större arealer blir möjligt att sälja som industrimark. Dessa 
utökade ytor uppgår ca 70 000 kvm. Totalt beräknad exploateringsutgift uppgår till 
395 miljoner kronor. Utifrån dagens gällande tomtpriser ger inkomsterna av mark-
försäljningen ett positivt totalt exploateringsresultat.  
 
Kommunstyrelsens beslut 2017-12-18, § 601 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige beslut: 
 
Tilldela 78 miljoner kronor för anläggningsarbeten för fortsatt utbyggnad av Västra 
Viared industriområde.  
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Tilldela 78 miljoner kronor för anläggningsarbeten för fortsatt utbyggnad av Västra Viared 
industriområde.  
 
 
§ 12    Dnr 2017-00652 805 
Anläggningslån till Dalsjöfors Scoutkår för köp av Tummarp 1:116 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 4, sid 14) 
 
Fritids- och folkhälsonämnden föreslår att Dalsjöfors Scoutkår beviljas ett 
anläggningslån för inköp och underhåll av fastigheten Tummarp 1:116. Den totala 
utgiften uppgår till 950 000 kr. Föreningen tar själva ansvar för 570 000 kr och söker 
ett anläggningslån för de återstående 380 000 kr.  
 
Föreningen hyr fastigheten idag av Borås Stad. Lokalförsörjningsnämnden har för 
avsikt att sälja fastigheten och har värderat den till 800 000 kr. Det finns ett 
uppskattat underhållsbehov på 150 000 kr. Scoutföreningen har fått ett erbjudande 
att köpa fastigheten för den värderade summan. 
 
Kommunstyrelsen ser positivt på Fritids- och folkhälsonämndens förslag att ge 
Dalsjöfors Scoutkår ett anläggningslån för att förvärva fastigheten som de i dag 
bedriver sin verksamhet i sedan 1976. Scoutverksamheten kan då fortsätta att 
utveckla sin verksamhet i egna lokaler som redan är väl anpassade till föreningens 
verksamhet. Vad gäller fastigheten Tummarp 1:116 är det ett objekt som Lokal-
försörjningsnämnden bedömt vara en sådan fastighet som inte behövs i den 
kommunala verksamheten och som ekonomiskt ger ett nettounderskott. Den kan 
därför avyttras. 
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För att kunna finansiera projektet behöver Dalsjöfors Scoutkår utöver egen insats ta 
ett banklån på maximalt 300 tkr. Föreningen önskar få kommunal borgen på detta lån 
för att kunna erhålla så förmånliga lånevillkor som möjligt. Kommunfullmäktige 
beviljar föreningar kommunal borgen i vissa fall. Grunden är att föreningen driver en 
stabil verksamhet och har en god kontroll över sin ekonomi för att minimera risken 
för att kommunen skall tvingas att infria sitt borgensåtagande dvs överta lånet. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2017-12-18, § 607 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige beslut: 
 
att bevilja Dalsjöfors Scoutkår ett anläggningslån på maximalt 380 tkr för inköp och 
renovering av fastigheten Tummarp 1:116 samt bevilja kommunal borgen på bank 
uppgående till högst 300 000 kronor 
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Bevilja Dalsjöfors Scoutkår ett anläggningslån på maximalt 380 000 kronor för inköp och 
renovering av fastigheten Tummarp 1:116 samt bevilja kommunal borgen på banklån uppgående 
till högst 300 000 kronor. 
 
 
§ 13     Dnr 2017-00513 710 
Svar på motion av Falco Güldenpfennig (KD), Hans Gustavsson (KD), 
Ingela Hallgren (KD) och Else-Marie Lindgren (KD) "Inför måltids-
värdar i förskolan" 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 5, sid 23) 
 
Falco Güldenpfennig (KD), Hans Gustavsson (KD), Ingela Hallgren (KD) och Else-
Marie Lindgren (KD) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2017-08-17 lämnat 
in förslaget att:  
-Förskolenämnden får i uppdrag att involvera Försäkringskassan och Arbets-
förmedlingen så Borås Stad kan införa måltidsvärdar i förskolan.   
         
Motionen har skickats på remiss till Förskolenämnden och Ungdomsrådet. 
Förskolenämnden avstyrker motionen. Ungdomsrådet tillstyrker motionen.  
 
Kommunstyrelsen är i sak positiv till att nämnderna deltar i åtgärder som bidrar till 
att personer, som står långt från arbetsmarknaden,  får möjlighet till praktikplatser 
och andra former av anställning, som underlättar för dem att komma in på 
arbetsmarknaden.  
 
Avseende praktikplatser och andra former av  korta anställningar i förskolan, anser 
Kommunstyrelsen att det är viktigt att det skapas goda förutsättningar för det 
pedagogiska arbetet. En betydelsefull del i detta är att barnens behov av kontinuitet 
och trygghet prioriteras. Därav är det inte alltid lämpligt att alltför många olika 
personer arbetar i verksamheten  Här måste varje förskola själva avgöra när och 
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renovering av fastigheten Tummarp 1:116 samt bevilja kommunal borgen på bank 
uppgående till högst 300 000 kronor 
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Bevilja Dalsjöfors Scoutkår ett anläggningslån på maximalt 380 000 kronor för inköp och 
renovering av fastigheten Tummarp 1:116 samt bevilja kommunal borgen på banklån uppgående 
till högst 300 000 kronor. 
 
 
§ 13     Dnr 2017-00513 710 
Svar på motion av Falco Güldenpfennig (KD), Hans Gustavsson (KD), 
Ingela Hallgren (KD) och Else-Marie Lindgren (KD) "Inför måltids-
värdar i förskolan" 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 5, sid 23) 
 
Falco Güldenpfennig (KD), Hans Gustavsson (KD), Ingela Hallgren (KD) och Else-
Marie Lindgren (KD) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2017-08-17 lämnat 
in förslaget att:  
-Förskolenämnden får i uppdrag att involvera Försäkringskassan och Arbets-
förmedlingen så Borås Stad kan införa måltidsvärdar i förskolan.   
         
Motionen har skickats på remiss till Förskolenämnden och Ungdomsrådet. 
Förskolenämnden avstyrker motionen. Ungdomsrådet tillstyrker motionen.  
 
Kommunstyrelsen är i sak positiv till att nämnderna deltar i åtgärder som bidrar till 
att personer, som står långt från arbetsmarknaden,  får möjlighet till praktikplatser 
och andra former av anställning, som underlättar för dem att komma in på 
arbetsmarknaden.  
 
Avseende praktikplatser och andra former av  korta anställningar i förskolan, anser 
Kommunstyrelsen att det är viktigt att det skapas goda förutsättningar för det 
pedagogiska arbetet. En betydelsefull del i detta är att barnens behov av kontinuitet 
och trygghet prioriteras. Därav är det inte alltid lämpligt att alltför många olika 
personer arbetar i verksamheten  Här måste varje förskola själva avgöra när och 
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under vilka former de ska ta emot personer i arbetsmarknadspolitiska åtgärder.  
 
Kommunstyrelsen konstaterar att det redan finns möjligheter att erbjuda utrikesfödda 
att delta i  arbetsmarknadspolitiska åtgärder. Nämndernas/förvaltningarnas kontakter 
med t ex Arbetsförmedlingen och Försäkringskassan sker via Arbetslivsförvalt-
ningen/ Arbetslivsnämnden.  Kommunstyrelsen anser att  Arbetslivsnämndens även 
fortsättningsvis ska ansvara för dessa kontakter. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2017-12-18, § 598 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige beslut: 
Motionen är besvarad 
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Falco Güldenpfennig (KD) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Motionen är besvarad. 
 
 
§ 14      Dnr 2014-00389 141 
Svar på motion av Annette Carlson (M) och Lars-Gunnar Comén (M): 
Tjänstegarantier i näringslivet 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 6, sid 31) 
 
Annette Carlson (M) och Lars-Gunnar Comén (M) har vid Kommunfullmäktiges 
sammanträde 2014-04-25 inlämnat rubricerad motion. 
 
I motionen föreslås att tjänstegarantier för företag införs i Borås Stad. 
 
Motionen har varit remitterad till: Fritids- och folkhälsonämnden, Tekniska nämnden 
Lokalförsörjningsnämnden, Samhällsbyggnadsnämnden och Södra Älvsborgs 
Räddningstjänstförbund. 
 
Servicegarantier kommer utredas närmare inom ramen för pågående arbete med 
kvalitetsundersökningen Insikt och är en del i det förslag som godkändes i ärendet 
Servicecenter – En väg in 
”Servicecentrets huvudmål ska vara att ha kontroll på hela tillväxtprocessen genom 
god kunskap om näringslivets förutsättningar och därigenom skapa mer skatte-
underlag och fler arbetstillfällen. Servicecentret och företagslotsarna ska vara 
drivande i frågor såsom markköp, markupplåtelse, bygglov, tillstånd m.m. 
Erfarenheterna från det pågående arbetet kring Insiktsmätningarna ska integreras i 
verksamheten.  
• Arbetet ska hålla hög legitimitet i organisationen.  
• Det ska finnas garanti på handläggningstid. 
• Det ska vara en tydlig prissättning på den ärendehantering som Borås Stad 

gör. 
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Att arbeta med tjänstegarantier för näringslivet är en tänkbar kvalitetshöjande åtgärd. 
Kommunrapporten för Insikt har levererats och förbättringsarbete har påbörjats med 
berörda förvaltningar.  
 
Kommunstyrelsens beslut 2017-12-18, § 630 
Kommunstyrelsen beslutar med 8 röster mot 5 föreslå Kommunfullmäktige besluta: 
Motionen förklaras besvarad 
 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Morgan Hjalmarsson (L), Marie 
Fridén (M), Falco Güldenpfennig (KD) och Mattias Danielsson (C) till förmån för 
Annette Carlsons (M) yrkande  Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige 
besluta: Motionen förklaras bifallen. 
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Lars-Gunnar Comén (M), Patric Silfverklinga (SD) och Ulf  Olsson (S) yrkar bifall till 
motionen. 
 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag och dels 
till motionen och finner sistnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
 
Utan omröstning beslutar Kommunfullmäktige: 
 
Uppdra åt Kommunstyrelsen att ta fram tjänstegarantier för företag i enlighet med motionens 
intentioner. 
 
Vid protokollet 
 
 
 
Göran Björklund 
 
 
 
Justeras 
 
 
 
Per-Olof  Höög (S) 
 
 
 
Leila Pekkala (S)  Lars-Gunnar Comén (M) 
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Att arbeta med tjänstegarantier för näringslivet är en tänkbar kvalitetshöjande åtgärd. 
Kommunrapporten för Insikt har levererats och förbättringsarbete har påbörjats med 
berörda förvaltningar.  
 
Kommunstyrelsens beslut 2017-12-18, § 630 
Kommunstyrelsen beslutar med 8 röster mot 5 föreslå Kommunfullmäktige besluta: 
Motionen förklaras besvarad 
 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Morgan Hjalmarsson (L), Marie 
Fridén (M), Falco Güldenpfennig (KD) och Mattias Danielsson (C) till förmån för 
Annette Carlsons (M) yrkande  Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige 
besluta: Motionen förklaras bifallen. 
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Lars-Gunnar Comén (M), Patric Silfverklinga (SD) och Ulf  Olsson (S) yrkar bifall till 
motionen. 
 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag och dels 
till motionen och finner sistnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
 
Utan omröstning beslutar Kommunfullmäktige: 
 
Uppdra åt Kommunstyrelsen att ta fram tjänstegarantier för företag i enlighet med motionens 
intentioner. 
 
Vid protokollet 
 
 
 
Göran Björklund 
 
 
 
Justeras 
 
 
 
Per-Olof  Höög (S) 
 
 
 
Leila Pekkala (S)  Lars-Gunnar Comén (M) 
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Justeringen som påbörjades kl 15.00  avslutades kl 15.10 
 
 
 
 
Justeringen tillkännagiven på kommunens anslagstavla den 25 januari 2018 
 
 
 
Per-Olof  Höög (S) 
ordförande 
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Bilaga till § 2 Anmälningsärenden 
 
”Motion 2017-01-18 
 
Liberalerna Kommunfullmäktige 
 
Borås skall satsa på eldrivna fordon. 
 
Klimatfrågan är en av de viktigaste frågorna i vår tid. För att dina barn och 
barnbarn ska få växa upp med samma möjligheter som dig behöver vi förändra vår 
livsstil. Liberal miljöpolitik förenar frihet och välfärd med omtanke för vår planet. 
Med vetenskap, internationellt samarbete och marknadsekonomi har vi goda 
möjligheter att lösa många problem. 
 
Bilen är frihet och miljöbilar är framtiden. För många människor att bilen 
nödvändig för att kunna lösa vardagspusslet. Alltifrån att storhandla, skjutsa barn 
till träning eller hämta och lämna på förskola förenklas av en bil, i mindre 
kommuner finns ibland inte förutsättningar för utbyggd kollektivtrafik och där är 
bilen en nödvändighet. Samtidigt vet vi att utsläppen från bilar är skadliga för vår 
miljö, därför behöver vi underlätta för miljöbilar. 
 
Liberalerna satte upp ett långsiktigt mål att Sverige år 2030 ska ha en fordonsflotta 
som är oberoende av fossila bränslen. Det ska vara enkelt att vara miljömedveten. 
Att köra elbil ska inte vara svårare än att använda en bil som drivs av fossila 
bränslen. 
 
Infrastrukturen för att stödja övergången till en fossiloberoende bilflotta behöver 
förbättras i Borås. Parkeringsbolaget måste tillsammans med Tekniska nämnden 
utveckla en infrastruktur för elbilar så att det finns förutsättningar för fler elbilar i 
Borås. Fler laddstolpar för elbilar skall installeras i Borås Stad. 
 
Den kommunala personbilsflottan domineras av bilar som drivs av fordonsgas. Det 
är en föråldrad teknik och Liberalerna föreslår att kommunen går över till elbilar. 
Senast 2020 skall färdtjänstbilar och övriga av kommunens personbilar ska vara 
eldrivna. 
 
Kommunfullmäktige föreslås besluta: 
 
Senast 2020 skall färdtjänstbilar och övriga av kommunens personbilar ska vara 
eldrivna. 
 
Morgan Hjalmarsson 
Liberalerna” 
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Bilaga till § 2 Anmälningsärenden 
 
”Motion 2017-01-18 
 
Liberalerna Kommunfullmäktige 
 
Borås skall satsa på eldrivna fordon. 
 
Klimatfrågan är en av de viktigaste frågorna i vår tid. För att dina barn och 
barnbarn ska få växa upp med samma möjligheter som dig behöver vi förändra vår 
livsstil. Liberal miljöpolitik förenar frihet och välfärd med omtanke för vår planet. 
Med vetenskap, internationellt samarbete och marknadsekonomi har vi goda 
möjligheter att lösa många problem. 
 
Bilen är frihet och miljöbilar är framtiden. För många människor att bilen 
nödvändig för att kunna lösa vardagspusslet. Alltifrån att storhandla, skjutsa barn 
till träning eller hämta och lämna på förskola förenklas av en bil, i mindre 
kommuner finns ibland inte förutsättningar för utbyggd kollektivtrafik och där är 
bilen en nödvändighet. Samtidigt vet vi att utsläppen från bilar är skadliga för vår 
miljö, därför behöver vi underlätta för miljöbilar. 
 
Liberalerna satte upp ett långsiktigt mål att Sverige år 2030 ska ha en fordonsflotta 
som är oberoende av fossila bränslen. Det ska vara enkelt att vara miljömedveten. 
Att köra elbil ska inte vara svårare än att använda en bil som drivs av fossila 
bränslen. 
 
Infrastrukturen för att stödja övergången till en fossiloberoende bilflotta behöver 
förbättras i Borås. Parkeringsbolaget måste tillsammans med Tekniska nämnden 
utveckla en infrastruktur för elbilar så att det finns förutsättningar för fler elbilar i 
Borås. Fler laddstolpar för elbilar skall installeras i Borås Stad. 
 
Den kommunala personbilsflottan domineras av bilar som drivs av fordonsgas. Det 
är en föråldrad teknik och Liberalerna föreslår att kommunen går över till elbilar. 
Senast 2020 skall färdtjänstbilar och övriga av kommunens personbilar ska vara 
eldrivna. 
 
Kommunfullmäktige föreslås besluta: 
 
Senast 2020 skall färdtjänstbilar och övriga av kommunens personbilar ska vara 
eldrivna. 
 
Morgan Hjalmarsson 
Liberalerna” 
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Bilaga till § 2 Anmälningsärenden 
 
”Motion 
 
Arbetsterapeuter i skolan 
 
Elevers arbetsmiljö är viktig för deras lärande, för elever i behov av särskilt stöd 
kan lärmiljön ha extra stor betydelse för möjligheten att nå målen i skolan. Att 
anställa arbetsterapeuter som en del av elevhälsoteamet är något som ett antal 
kommuner i Sverige har prövat i syfte att komplettera det övriga elevhälsoteamets 
kompetens, för att fler elever ska kunna nå sin fulla potential.  
 
Arbetsterapeuterna kan bistå med kunskap om hur rätt elevanpassade miljöer byggs 
upp, men de kan också bistå med kunskap om och förskrivning av olika former av 
hjälpmedel. De kan ge enskilda elever stöd i att strukturera upp sitt skolarbete. Vi 
tror att arbetsterapeuternas särskilda kompetens kan bidra till positiv utveckling av 
Borås Stads skolor och inte minst göra skillnad i många elevers vardag. 
 
Mot bakgrund av ovanstående yrkar Vänsterpartiet 
 
- Att ett försök med att anställa arbetsterapeuter i Borås Stads elevhälsoteam 

genomförs 
 
Ida Legnemark (V) 
 
Borås 2018-01-16” 
 
  

 

 

3

 
 
 
 

 
 
Bilaga till § 2 Anmälningsärenden 
 
” Motion 
 
Säg nej till cirkus med vilda djur 
 
Djur på cirkusar uppvisar i onormalt stor utsträckning symptom som tyder på 
psykiska störningar. Även med god vilja att ge djuren drägliga villkor är det av 
praktiska skäl omöjligt att erbjuda djuren tillräcklig rörelsefrihet och socialt 
umgänge, djuren fraktas och tillbringar mycket tid i trånga utrymmen. Själva 
grundidén med djur på cirkus är också att få djuren att göra saker de normalt inte 
gör i sitt fria beteende. Att tamdjur som hästar och hundar finns på cirkus är svårt 
att förhindra, men det bör inte accepteras när det gäller vilda djur. 
 
Till Borås kommer årligen ett antal cirkusföretag, några av dessa är allt mer 
uppskattade djurfria cirkusar, men andra har djur med sig som en del av 
underhållningen. Vi vill att Borås Stad ska säga nej till att upplåta kommunal mark 
till cirkusar med icke-domesticerade djur, såsom exempelvis elefanter.  
 
Mot bakgrund av ovanstående yrkar Vänsterpartiet 
 
- Att Borås Stad utreder möjligheten att säga nej till att upplåta mark åt 

cirkusar där icke-domesticerade djur ingår i underhållningen  
 
Ida Legnemark (V) 
 
Borås 2018-01-16” 
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Bilaga till § 2 Anmälningsärenden 
 
” Motion 
 
Säg nej till cirkus med vilda djur 
 
Djur på cirkusar uppvisar i onormalt stor utsträckning symptom som tyder på 
psykiska störningar. Även med god vilja att ge djuren drägliga villkor är det av 
praktiska skäl omöjligt att erbjuda djuren tillräcklig rörelsefrihet och socialt 
umgänge, djuren fraktas och tillbringar mycket tid i trånga utrymmen. Själva 
grundidén med djur på cirkus är också att få djuren att göra saker de normalt inte 
gör i sitt fria beteende. Att tamdjur som hästar och hundar finns på cirkus är svårt 
att förhindra, men det bör inte accepteras när det gäller vilda djur. 
 
Till Borås kommer årligen ett antal cirkusföretag, några av dessa är allt mer 
uppskattade djurfria cirkusar, men andra har djur med sig som en del av 
underhållningen. Vi vill att Borås Stad ska säga nej till att upplåta kommunal mark 
till cirkusar med icke-domesticerade djur, såsom exempelvis elefanter.  
 
Mot bakgrund av ovanstående yrkar Vänsterpartiet 
 
- Att Borås Stad utreder möjligheten att säga nej till att upplåta mark åt 

cirkusar där icke-domesticerade djur ingår i underhållningen  
 
Ida Legnemark (V) 
 
Borås 2018-01-16” 
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”Motion 
 
Från funktionshinder till funktionsrätt 
 
I maj 2017 bytte Handikappförbunden namn till Funktionsrätt Sverige. 
Bakgrunden är varje människas rätt till självbestämmande och full delaktighet i 
samhällslivets alla delar. Det grundar sig på mänskliga rättigheter och förtydligas i 
FN:s konvention om rättigheter för personer med funktionsnedsättning. Begreppet 
funktionsrätt betyder en person med funktionsnedsättnings rätt till 
självbestämmande och full delaktighet, funktionsrätt kompletterar därmed de av 
Socialstyrelsen definierade begreppen funktionsnedsättning och funktionshinder.  
 
Borås Stad arbetar aktivt med tillgänglighet och delaktighet och tre 
funktionshinderråd finns kopplade till den kommunala organisationen. Begreppet 
funktionshinderråd kan uppfattas som snävare och mindre positivt än begreppet 
funktionsrättsråd. 
 
Mot bakgrund av ovanstående yrkar Vänsterpartiet 
 
- Att Borås Stads funktionshinderråd byter namn till funktionsrättsråd 
 
Ida Legnemark (V) 
 
Borås 2018-01-16” 
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Bilaga till § 2 Anmälningsärenden 
 
”Motion     2018-01-18 
 
Kommunfullmäktige 
 
Ökad valfrihet och mindre byråkratisk biståndsbedömning för äldre 
 
Att garantera valfrihet, självbestämmande och delaktighet är inte mindre viktigt för 
den som behöver andras omsorg och stöd. Tvärtom är respekten för människors 
egen vilja är särskilt viktig när de själva har svårt att hävda den. 
 
Äldre människor har alltför länge betraktats som ett kollektiv och inte som unika 
individer. Ingen vet bättre än den enskilda människan hur hon vill ha det. Att öka 
äldres självbestämmande och valmöjligheter är därför en central uppgift i 
Allianspartiernas äldrepolitik. Vi vill nu återinföra förenklad biståndsbedömning i 
Borås med anledning av regeringens förslag till lag om ändring i socialtjänstlagen 
(2001:453). Lagförslaget föreslås träda i kraft den 1 juli 2018. 
 
För många äldre är det viktigt att kunna påverka servicens utformning utifrån 
tillfälliga önskemål och behov. Då är det för henne eller honom viktigast att veta 
vilken tid man förfogar över och att man får använda den till sådana uppgifter som 
kan rymmas inom begreppet stöd och hjälp i boendet samt annan lättåtkomlig 
service. Förenklad biståndsbedömning skulle öppna för en hjälp som i högre 
utsträckning bygger på en växande relation mellan den äldre personen och 
vårdpersonalen. Äldre personers inflytande, självbestämmande eller makt kan och 
bör förbättras för att äldre personer ska kunna ha det som andra i samhället. 
Grundläggande är att ha makt över vad, när och hur något ska göras. Det skapar 
betydligt bättre förutsättningar för att kunna ha kontroll över sin vardag på villkor 
som liknar andras. Har den enskilde också makt över vem som ska genomföra 
beslutade insatser inom äldreomsorgen, får denne även möjlighet att påverka 
bakomliggande organisatoriska frågor som personalkontinuitet och kompetens. 
 
Socialdepartementet har utrett möjligheterna att göra det enklare för kommunerna 
att få befogenhet att kunna bevilja äldre personer vissa insatser inom 
äldreomsorgen utan föregående individuell biståndsprövning. Syftet med de 
föreslagna reglerna är att ge de kommuner som så önskar möjlighet att bevilja äldre 
insatser inom äldreomsorg på ett enklare sätt och med större utrymme för 
självbestämmande. 
 
Exempel på insatser som i regeringens förslag, till lag om ändring i socialtjänstlagen 
(2001:453), kan erbjudas äldre utan föregående biståndsprövning är hemtjänst, 
trygghetslarm, matservice, korttidsplats, samt stödsamtal och rådgivande insatser. 
Kommunen ska följa upp insatserna med utgångspunkt i kommunens riktlinjer, 
insatsernas kvalitet och värdegrunden för äldre. 
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Bilaga till § 2 Anmälningsärenden 
 
”Motion     2018-01-18 
 
Kommunfullmäktige 
 
Ökad valfrihet och mindre byråkratisk biståndsbedömning för äldre 
 
Att garantera valfrihet, självbestämmande och delaktighet är inte mindre viktigt för 
den som behöver andras omsorg och stöd. Tvärtom är respekten för människors 
egen vilja är särskilt viktig när de själva har svårt att hävda den. 
 
Äldre människor har alltför länge betraktats som ett kollektiv och inte som unika 
individer. Ingen vet bättre än den enskilda människan hur hon vill ha det. Att öka 
äldres självbestämmande och valmöjligheter är därför en central uppgift i 
Allianspartiernas äldrepolitik. Vi vill nu återinföra förenklad biståndsbedömning i 
Borås med anledning av regeringens förslag till lag om ändring i socialtjänstlagen 
(2001:453). Lagförslaget föreslås träda i kraft den 1 juli 2018. 
 
För många äldre är det viktigt att kunna påverka servicens utformning utifrån 
tillfälliga önskemål och behov. Då är det för henne eller honom viktigast att veta 
vilken tid man förfogar över och att man får använda den till sådana uppgifter som 
kan rymmas inom begreppet stöd och hjälp i boendet samt annan lättåtkomlig 
service. Förenklad biståndsbedömning skulle öppna för en hjälp som i högre 
utsträckning bygger på en växande relation mellan den äldre personen och 
vårdpersonalen. Äldre personers inflytande, självbestämmande eller makt kan och 
bör förbättras för att äldre personer ska kunna ha det som andra i samhället. 
Grundläggande är att ha makt över vad, när och hur något ska göras. Det skapar 
betydligt bättre förutsättningar för att kunna ha kontroll över sin vardag på villkor 
som liknar andras. Har den enskilde också makt över vem som ska genomföra 
beslutade insatser inom äldreomsorgen, får denne även möjlighet att påverka 
bakomliggande organisatoriska frågor som personalkontinuitet och kompetens. 
 
Socialdepartementet har utrett möjligheterna att göra det enklare för kommunerna 
att få befogenhet att kunna bevilja äldre personer vissa insatser inom 
äldreomsorgen utan föregående individuell biståndsprövning. Syftet med de 
föreslagna reglerna är att ge de kommuner som så önskar möjlighet att bevilja äldre 
insatser inom äldreomsorg på ett enklare sätt och med större utrymme för 
självbestämmande. 
 
Exempel på insatser som i regeringens förslag, till lag om ändring i socialtjänstlagen 
(2001:453), kan erbjudas äldre utan föregående biståndsprövning är hemtjänst, 
trygghetslarm, matservice, korttidsplats, samt stödsamtal och rådgivande insatser. 
Kommunen ska följa upp insatserna med utgångspunkt i kommunens riktlinjer, 
insatsernas kvalitet och värdegrunden för äldre. 
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Kommunfullmäktige föreslås besluta 
 
Vård- och äldrenämnden får i uppdrag att snarast utreda vilka insatser som kan 
erbjudas äldre utan föregående biståndsbedömning för att möjliggöra ett snabbt 
införande när lagen så tillåter. 
 
För Moderaterna    För Liberalerna 
Annette Carlson    Morgan Hjalmarsson 
 
 
För Centerpartiet    För Kristdemokraterna 
Kerstin Hermansson    Falco Güldenpfennig” 
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Bilaga till § 2 Anmälningsärenden 
 
” Angående automatiserad behandling av ansökningar om ekonomiskt bistånd 
 
Under de senaste åren har Borås bedrivit ett relativt framgångsrikt arbete med att 
minska kostnaderna för utbetalning av ekonomiskt bistånd och få människor i 
sysselsättning. Det ser vi moderater givetvis som otroligt positivt. Det finns dock 
mer att göra för att få den positiva trenden att fortgå. Ny teknik gör det möjligt att 
helt eller delvis automatisera handläggningen av ansökningar om ekonomiskt 
bistånd – med goda resultat. 
 
Två kommuner – bland flertalet – som gått den vägen är Växjö och Trelleborg. Där 
har den automatiserade handläggningen av ekonomiskt bistånd givit upphov till 
flera stora fördelar. Den allra mest påtagliga fördelen är förmodligen den 
tidseffektivitet som den automatiserade behandlingen resulterat i. I Trelleborg har 
den bedömning som tidigare kunde ta emot 2-3 veckor att utföra nu med 
algoritmens hjälp maximalt en arbetsdag. 
 
Den automatiserade processen leder också till en högre grad av rättssäkerhet, 
eftersom den mänskliga faktorns irrationalitet inte påverkar bedömningen. 
Människor tenderar dessvärre att, ofta omedvetet, bedöma olika människor olika, 
vilket står i strid med principen om likabehandling. Annat är det med algoritmer; i 
algoritmens ögon är vi alla lika. Med automatiserad behandling följer således en 
större rättvisa för kommuninvånarna jämfört med dagens helt analoga system. 
 
Automatiserad bedömning har dock vissa svagheter, som måste beaktas. Eftersom 
algoritmen är uppbyggd för mer typiska fall, har den svårt att hantera fall som på 
ett eller annat sätt i väldigt hög grad avviker. I den typen av fall kommer den 
mänskliga bedömningen därför även fortsättningsvis spela en stor och viktig roll 
för att väga upp för algoritmens brister. 
 
Det som varit att betrakta som den största fördelen med automatiserad 
biståndsbedömning är att frigjort mänskliga resurser. I stället för bedömningar av 
enklare, förhållandevis rutinmässiga ärenden, har personalen kunnat ägna mer av 
sin tid att åt att få biståndsmottagare i sysselsättning eller andra behovsanpassade 
åtgärder. Automatiserad bedömning ger därtill möjlighet att lägga mer tid och 
energi åt att stävja bidragsfusk och andra former av oegentligheter. På så vis kan vi 
alltså både ge bättre service till de med reella behov och försvåra för de som 
försöker lura systemet. 
 
Den ökade resurseffektiviteten som den automatiserade bedömningen leder till har 
förstås även goda förutsättningar att kunna leda till sammantaget lägre kostnader 
för ekonomiskt bistånd. 
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mänskliga bedömningen därför även fortsättningsvis spela en stor och viktig roll 
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energi åt att stävja bidragsfusk och andra former av oegentligheter. På så vis kan vi 
alltså både ge bättre service till de med reella behov och försvåra för de som 
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Motionärerna föreslår, med ovanstående taget i beaktande, kommunfullmäktige 
besluta 
 
att ge arbetslivsförvaltningen i uppdrag att införa automatiserad behandling av 
ansökningar om ekonomiskt bistånd 
 
Dennis Jernkrook (M) 
Birgitta Bergman (M)” 
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Bilaga till § 3 Inkomna interpellationer och enkla frågor 
 
”Enkel fråga    2018-01-17 
 
Kommunfullmäktige 
 
Enkel fråga till Lokalförsörjningsnämndens ordförande Mattias Duell (S) 
 
Kan vi räkna med Lokalförsörjningsnämnden? 
 
I dag går 180 barn i förskola vid Norrbyskolans lokaler. Vid Lokalförsörjnings-
nämndens sammanträde i december 2017 beslutades om en ombyggnation av 
Norrbyskolan från förskola till grundskola. En ombyggnation som enligt beslutet 
ska starta under 2018 och stå färdig till skolstart hösten 2019. 
 
 Men hur tänker det rödgröna styret i Lokalförsörjningsnämnden lösa behovet av 
förskoleplatser för de barn som idag går vid Norrbyskolans förskola? 
 
I förstudien pekar man på att Norrbyskolans förskola kan flytta till den snart 
färdigbyggda förskolan KreaNova, som ligger i närheten. Men Norrbyskolans 
förskola har 180 barn inskrivna, och platserna på KreaNova varken räcker till för 
eller är öronmärkta för Norrbyskolans förskolebarn. 
 
Vi kan i lokaltidningen Borås Tidning läsa att Lokalförsörjningsnämndens 
ordförande Mathias Duell (S) säger att man tittar på frågan med förskoleplatser på 
Norrby. 
”– Det här är en löpande fråga som vi arbetar med hela tiden. Det finns behov av 
skolplatser också, därför vi öppnar Norrbyskolan igen. Båda behoven finns ju.” 
 
Med anledning av ovanstående vill jag ställa följande fråga till Mattias Duell (S): 
 
- hur tänker Lokalförsörjningsnämnden lösa behovet av förskoleplatser på Norrby då 
Norrbyskolan ämnas byggas om från förskola till grundskola? 
 
Marie Fridén (M)” 
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Bilaga till § 3 Inkomna interpellationer och enkla frågor 
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Bilaga till § 3 Inkomna interpellationer och enkla frågor 
 
”Enkel fråga till Tekniska nämndens ordförande Rose-Marie Liljenby Andersson 
 
I Borås Tidning den 2/12 kunde vi läsa om problem med icke fungerande lampor 
runt om i Borås Stad. Så många som 1000 av stadens 14 000 lampor är i dagsläget 
ur bruk. En fungerande belysning är viktig både ur ett trygghets- och 
tillgänglighetsperspektiv. Ansvaret för belysning ligger i dag på Tekniska nämnden, 
som i sin tur lagt ut det på entreprenad vidare till Servicenämnden. Arbetet med att 
se över stadens belysning, efter tidigare entreprenörer Borås Stads elnät, startade i 
april 2017. Men åtgärdsarbetet startade först i november, vilket är över 6 månader 
efter att själva inventeringen av lamporna startade. 
 
En enkel fråga till Tekniska nämndens ordförande: 
1. Hur kommer det sig att det tagit över 6 månader för Tekniska nämnden 
och Servicenämnden att starta åtgärdsarbetet av stadens gatubelysning och när 
kommer alla lampor återigen att lysa? 
 
 
För Moderaterna 
Mikael Wickberg (M)  
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Bilaga till § 3 Inkomna interpellationer och enkla frågor 
 
”Enkel fråga till ansvarigt kommunalråd för skola Malin Carlsson (S) 
 
I november fastställdes budgeten för Borås Stad 2017. Nu säger Per Carlsson (S) 
ordförande för grundskolenämnden i Borås att det saknas 35 miljoner kronor för 
att grundskolenämnden ska kunna upprätthålla samma nivå som tidigare (BT 12 jan 
‐18). Medan Malin Carlsson, ansvarigt kommunalråd (S) säger att skolan fått en 
uppräkning om sex procent och det finns inget underskott att ”jobba in”. 
 
Mot bakgrund av detta undrar jag: 
 
Hur mycket pengar anser du att Grundskolenämnden behöver 2018 för att 
upprätthålla samma verksamhet och kvalitet som 2017? 
 
Anser du att grundskolenämnden har fått tillräckligt med pengar 2018 för att klara 
sitt uppdrag? 
 
Anna Svalander, Liberalerna” 
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Bilaga till § 3 Inkomna interpellationer och enkla frågor 
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Bilaga till § 3 Inkomna interpellationer och enkla frågor 
 
” Enkel fråga till grundskolenämndens ordförande Per Carlsson (S) 
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att grundskolenämnden ska kunna upprätthålla samma nivå som tidigare (BT 12 jan 
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